

# 2019 နှစ် နာမည် က ရှိ နာမည် ရပ်စ် ( COVID-19 )



မီချီဂန်ကျန်းမာရေးနှင့် လူသားဝန်ဆောင်မှုများဌာန (MDHSS) သည် မီချီဂန်ရှိရာမည်သို့ဆူ 2019 နှစ် နာမည် ရပ်စ် (COVID-19) ဖြစ်ပွားနိုင်မှုများကို တက်ကြွစွာစောင့်ကြည့်စစ် ဖြစ်စေရန် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူများ၊ ပြည်တွင်းရှိ အများပြည်သူကျန်းမာရေးဌာန များနှင့် ငှက်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာများ (CDC) နှင့်အတူ အနီးကပ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ MDHHS သည် သတင်းအချက်အလက်ကို အချိန်နှင့်တပြေးညီတင်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး [Michigan.gov/Coronavirus](https://Michigan.gov/Coronavirus) တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

COVID-19 ဆို တာဘာလဲ။

COVID-19 သည် ၂၀၁၉၊ ဒီဇင်ဘာလမှစတင်ဖြစ်ပွားသော လူတို့တွင် သ ကူးစက်ပျံ့ ပွားမှုပိုင်းပုံစံမျိုး ။

ဖြစ်သည်။ ဤပိုင်းပုံစံအသစ်အားကြား အနည်းငယ်သို့ပြီး ဖျားနာခြင်းနှင့် နမိုးနီးယား ငှက်ဖြစ်ပွားနိုင်စေချိန်အထိ ကျန်းမာရေးကျမ်းကျင်ပညာရှင်မျှ ကစားလျက်ရှိပါသည်။

COVID-19 ဘယ်လို ကူးစက်ပျံ့ ပွားပါသလဲ။

ကျန်းမာရေးကျမ်းကျင်ပညာရှင်များသည် ဤ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်သစ်ကူးစက်ပျံ့ ပွားမှုအကြောင်း ။ အသေးစိတ်အလေ့အလာနဲ့ဖြစ်သည်။ ပိုင်းပုံစံသည် အဓိကအားဖြင့် လူတစ်ဦးမှ တစ်ဦးသို့ ကူးစက်ပျံ့ ပွားမှုမှ -

- ဖျားနာမှုနှင့်အနီးကပ်ထိတွေ့မှု (ဗြာပေအတိုင် ရှိသည့်သူများအကြားနှင့်
- ကူးစက်မှုမှ ချော့ငြိမ်းသည့်အခါ သို့မဟုတ် နားချသည့်အခါ တိုင်ထုတ်လွတ်လိုက်သော
- နှုတ်များမှ တစ်ဦးကူးစက်နိုင်သည်ဟု ယူကြသည်။
- လူတစ်ဦးသည် ပိုင်းပုံစံရှိသည့်မျက်နှာပြင်သို့ မဟုတ်သင့်အားပ ၇ ရှိ အုတ်ထွက်အုံ စို့ တွေ့ ပြီးသည့်နေ့က ငှက်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ သို့မဟုတ် မျက်လုံးများကို ထိတွေ့ ကိုင်တွယ်ခြင်းဖြင့်လည်း COVID-19 ကူးစက်နိုင်ပါသည်။

**COVID-19 ရောဂါလက္ခဏာများက ဘာလဲ။**

COVID-19 ငှက်ရှိသူများသည် ပိုင်းပုံစံနှင့်ထိတွေ့ ပြီး နောက်အနည်း ။ ဆုံး ၂ ရက် သို့မဟုတ် အများဆုံး ၁၄ ရက်အကြာတွင် ရောဂါလက္ခဏာများ ပေါ်လာနိုင်သည်ဟု ထုတ်ပြန်ထားသည် -



ဖျားနာခြင်း



ချောင်းဆိုးခြင်း



အသက်ရှူကျပ်ခြင်း

# ဘယ်သ က COVID-19 ကို ရင်ဆိုင်ရနိုင်ရ မြှမ်းပါသလဲ

ယခုအချိန်တွင် U.S. ရှိ လူအများစုသည် ထိုဗိုင်းပစ်အားထိတွေ့ နိုင်သည့်အနေပေးပါအန္တယ် အနည်းငယ်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ ကကူးစက်ပျံ့ပွားမှုအန္တယ်ကို လျော့နည်းစေရန် ကျန်းမာမှု တိုဝန်ရှိသူများသည် ကျန်းမာရေးစေ့ငှ ရှေ့ကမူပေးသူများနှင့်အတူမည်သည့်ဂရိတ်သုသယရှိဖယ်ကိစ္စများကို မှီခိုချက်ချင်းဖော်ထုတ်၍ စစ်တုတ်ချက်နှင့် ကာလျက်ရှိပါသည်။

လူတို့သည် COVID-19 ကဲ့သို့ ဆူကူးစက်ဂရိတ်မျိုး နှင့်ပတ်သက်၍ လူဦးရေသို့မဟုတ် လူမျိုး တို့ကို ကြည့်ပြီး စိတ်သက် က်နယ်သည်အခါတွင် အမည်းစက်နှင့်ခဲခြွင်းကာခြင်းတို့ဖြစ်ပေ လိုနိုင်ကြောင်း သတိပြုရန်အရေးကြီးသည်။ COVID-19 သည် သတိမတုတ်ထူးသော လူဦးရေမျိုး ထူမျိုး စုမျိုး သို့မဟုတ် လူမျိုး ငွေနေက်ခရီးများမှာ လူတို့ဟူ၍ ပစ်မှတ်မထူးပါ။

မ မ ကိုယ်ကိုမ မ COVID-19 ရရာဂါက်းစက်ခြေခြင်းမှ ဘယ်လိုကာက ယ်နိုင်ပါသလဲ။

သင့်အနေဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံခြားများ (တရုတ်နိုင်ငံအပြင် အခြားနေရာများ) သို့သွားရောက် လည်ပတ်သည့်အခါတွင် CDC ၏ လမ်းညွှန်ချက် [CDC.gov/Travel](https://www.cdc.gov/travel) ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ပါ။  
ယခုအခါ အများပြည်သူအတွက် အကြံပြုထားသော နောက်ထပ်ကြိုတင်သတိပေးချက်များ မရှိပါ။  
တုပ်ကွေးကူးစက်မှုနှင့် သာမန်အအေးမိခြင်းတို့ကို ကာကွယ်ရန် သင်လုပ်ဆောင်နိုင် သည့်နည်းလမ်းများသည် COVID-19 ကိုလည်း ကာကွယ်ပေးနိုင်ပါသည်။ -



သင်လက်များကို မကြာခဏ ဆပ်ပြာနှင့် ရေဖြင့် ဆေးကြောပါ။ မဆေးကြောနိုင်ပါက လက်သန့်ဆေးရည်ကို အသုံးပြုပါ။



လက်မဆေးဘဲ သင့်မျက်လုံးများ၊ နှာခေါင်းသို့မဟုတ် ပါးစပ်အား ထိတွေ့ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။



ချောင်းဆိုးသည့်အခါ ပါးစပ်နှင့်လက်ကို တစ်ရှူးနှင့်အုပ်၍ ဆိုးပါ။



ဖျားနာနေသောသူများနှင့် ထိတွေ့ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။



ဖျားနာနေပါက အိမ်တွင်နေပြီး သင့်အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးသူထံသို့ ဆက်သွယ်ပါ။

## COVID-19 ကု ဘယ်လ သတိသလဲ။

ကိုရိုနာဗိုင်းပ်စ်အတုက တိုတိုကျကျအတည်ပြုထူးသုဇုးကုသမှုနည်းလမ်းများမရှိပါ။ COVID-19 ကူးစက်သူများသည် ငှက်လကွဲများသက်သလုစေန်အတုက အထောက်အကူပြုသေစေရန်ရှေ့မှူးကို လက်ခကုသသင့်သည်။ ငှက်ပြင်းထန် ဆိုးဝါးသောသူများအနေဖြင့် ကုသမှုတွင် အသက်ရှင်မှုဆိုင်ရာအင်္ဂါအစိတ်အပိုင်းလုပ်ဆောင် ချက်များကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့်စောင့်ရှောက်မှုမျိုးပါဝင်သင့်သည်။

### COVID-19 နောက်ဆုံးသတင်းအ က်အလက်မား-

ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာများ- [CDC.gov/Coronavirus](https://www.cdc.gov/coronavirus)

မီချီဂန်ကျန်းမာရေးနှင့် လူသားဝန်ဆောင်မှုများဌာန- [Michigan.gov/Coronavirus](https://www.michigan.gov/coronavirus)

ဤစာရွက်စာတမ်းရှိ အရေးပါသောအထောက်အကူပြုအချက်အလက်များအတွက် [Seattle & King County Public Health](https://www.seattleandkingcounty.gov/health) ကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

3.11.2020